
Protokół 
Posiedzenia Senatu Uniwersytetu Szczecińskiego 

w dniu 23 maja 2024 r.

Posiedzenie prowadził JM Rektor prof. dr hab. Waldemar Tarczyński. 
Obecni członkowie posiedzenia zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1).

Rozpoczynając posiedzenie Senatu JM Rektor oraz Pani Prorektor ds. studenckich dr hab. 
Katarzyna Kotarska, prof. US złożyli gratulacje studentom Uniwersytetu Szczecińskiego, 
którym Minister Nauki przyznał stypendia za znaczące osiągnięcia na rok akademicki 
2023/2024: Pani Hannie Borkowskiej (kierunek: psychologia, Wydział Nauk Społecznych), 
Pani Natalii Annie Gurgacz (kierunek: mikrobiologia, Wydział Nauk Ścisłych 
i Przyrodniczych) i Panu Łukaszowi Józefowi Baranieckiemu (kierunek: mikrobiologia, 
Wydział Nauk Ścisłych i Przyrodniczych).

Porządek obrad

Pan Rektor zapytał czy są uwagi do porządku obrad. W związku z brakiem uwag 
porządek obrad został poddany pod głosowanie. W głosowaniu jawnym Senat Uniwersytetu 
Szczecińskiego przyjął porządek obrad bezwzględną większością głosów.

Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 24,
Liczba głosów „za” - 24,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Następnie JM Rektor przekazał głos Panu Prorektorowi ds. Nauki prof. dr hab. 
Andrzejowi Skrendo, który ze względu na rozpoczynające się o godz. 10:00 seminarium 
polsko-niemiecko-ukraińskie „Społeczeństwo obywatelskie i demokracja. Wyzwania 
i zagrożenie dla edukacji dziennikarskiej” musiał wcześniej opuścić posiedzenie Senatu. Pan 
Prorektor omówił dwie uchwały. Pierwsza zreferowana uchwała dotyczyła nadania tytułu 
doktora honoris causa. Pan Prorektor przypomniał sylwetkę Pani Profesor Elżbiety 
Gołembskiej, a następnie poinformował, że wszystkie trzy przedłożone w tym postępowaniu 
recenzje zawierają pozytywne konkluzje i kończą się wnioskiem o nadanie godności doktora 
honoris causa. Przewodnicząca Komisji ds. Statutowych dr hab. Ewelina Cała-Wacinkiewicz, 
prof. US poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt przedłożonej uchwały. 
W związku z brakiem uwag w zakresie przedstawionej uchwały zarządzono jej głosowanie.

Uchwała nr 48 w sprawie nadania tytułu doktora honoris causa Uniwersytetu 
Szczecińskiego prof. dr hab. Elżbiecie Gołembskiej
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 24,
Liczba głosów „za” - 24,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Senat Uniwersytetu Szczecińskiego w głosowaniu tajnym przyjął powyższą uchwałę 
bezwzględną większością głosów.
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Po przeprowadzonym głosowaniu JM Rektor poinformował, że termin nadania 
wyróżnienia zostanie ustalony w późniejszym okresie i będzie jednym z elementów obchodów 
40 lecia US. Następnie Prorektor ds. Nauki zreferował drugą z uchwał, przypominając, że 
procedowana zmiana dotyczy przede wszystkim przedstawicieli dwóch dyscyplin i kładzie 
nacisk na to, aby osoby te publikowały w obu - nie tylko w jednej - dyscyplinach. 
Przewodnicząca Komisji ds. Statutowych dr hab. Ewelina Cała-Wacinkiewicz, prof. US 
poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała również projekt tej uchwały. W związku 
z brakiem uwag w jej zakresie, zarządzono głosowanie.

Uchwała nr 49 w przedmiocie zaopiniowania projektu zarządzenia Rektora Uniwersytetu 
Szczecińskiego zmieniającego zarządzenie w sprawie określenia kryteriów oceny 
okresowej, trybu jej przeprowadzania oraz podmiotu dokonującego oceny okresowej 
nauczycieli akademickich zatrudnionych w Uniwersytecie Szczecińskim
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 24,
Liczba głosów „za” - 24,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Senat Uniwersytetu Szczecińskiego w głosowaniu jawnym przyjął powyższą uchwałę 
bezwzględną większością głosów.

Kolejna uchwała została omówiona przez Panią Prorektor ds. Studenckich dr hab. 
Katarzynę Kotarską, prof. US. Następnie Przewodnicząca Komisji ds. Statutowych dr hab. 
Ewelina Cała-Wacinkiewicz, prof. US poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedłożonej uchwały. W związku z brakiem uwag do uchwały zarządzono jej 
głosowanie.

Uchwała nr 50 w sprawie warunków i trybu rekrutacji oraz kryteriów kwalifikacji na 
studia pierwszego, drugiego stopnia oraz jednolite studia magisterskie w Uniwersytecie 
Szczecińskim rozpoczynające się w roku akademickim 2025/2026
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 24,
Liczba głosów „za” - 24,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Senat Uniwersytetu Szczecińskiego w głosowaniu jawnym przyjął powyższą uchwałę 
bezwzględną większością głosów.

Kolejne uchwały’ w zastępstwie Pani Prorektor ds. Organizacji dr hab. Kingi Flagi - 
Gieruszyńskiej, prof. US, zostały omówione przez Panią Prorektor ds. Studenckich dr hab. 
Katarzynę Kotarską, prof. US. W zakresie tych uchwał wypowiedział się również 
Przewodniczący Komisji ds. Współpracy Międzynarodowej dr hab. Maciej Kowalewski, prof. 
US, który poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty wszystkich uchwal 
dotyczących współpracy międzynarodowej. Przewodnicząca Komisji ds. Statutowych dr hab. 
Ewelina Cała-Wacinkiewicz, prof. US poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekty przedłożonych uchwał. W związku z brakiem uwag do nich zarządzono głosowanie.
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Uchwała nr 51 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zawarcia przez Rektora 
Uniwersytetu Szczecińskiego umowy o współpracy z podmiotem zagranicznym z Burdur 
Mehmet Akif Ersoy University, Turcja
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących -24,
Liczba głosów „za” - 24,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 52 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zawarcia przez Rektora 
Uniwersytetu Szczecińskiego umowy o współpracy z podmiotem zagranicznym 
z University of Hradec Kralove, Czechy
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 24,
Liczba głosów „za” - 24,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Uchwała nr 53 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zawarcia przez Rektora 
Uniwersytetu Szczecińskiego umowy o współpracy z podmiotem zagranicznym 
z Zaporizhzhia National University, Ukraina
Liczba uprawnionych do głosowania - 47,
Liczba głosujących - 24,
Liczba głosów „za” - 24,
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Senat Uniwersytetu Szczecińskiego w głosowaniach jawnych przyjął powyższe uchwały 
bezwzględną większością głosów.

Podsumowując ten blok uchwał, JM Rektor podkreślił, że współpraca międzynarodowa 
to jeden z istotnych elementów dla rozwoju Uniwersytetu Szczecińskiego.

Następnie Pan Rektor przekazał głos Pani Dziekan Wydziału Prawa i Administracji dr 
hab. Ewelinie Cała-Wacinkiewicz, prof. US, która przestawiła wnioski płynące z realizacji 
grantu pn. „Uniwersyteckie Centrum Wiedzy o Dostępności”. Centrum jest jednostką 
Uniwersytetu Szczecińskiego prowadzoną w ramach projektu wdrożeniowego, 
wykorzystującego środki zewnętrzne, pochodzące z NCBiR. Głównym celem Centrum jest 
podniesienie kompetencji kadry uczelni z zakresu stosowania zasad projektowania 
uniwersalnego w obszarze szkolnictwa wyższego, w tym również przygotowanie kadry 
zwiedzą ekspercką. Pani Dziekan zwróciła uwagę, że realizując to zadanie Uniwersytet 
Szczeciński nie tylko stał się liderem w zakresie wdrażania dostępności, ale przede wszystkim 
wywiązał się z implementacji unijnych dyrektyw, a także z zastosowania polskich ustaw 
dotyczących dostępności. Ambasadorem kampanii i walki o prawa osób 
z niepełnosprawnościami został polski rysownik, satyryk i ilustrator Pan Henryk Sawka. 
Zaprezentowany został film wprowadzający w codzienną pracę Centrum, na zakończenie, 
którego Pani Dziekan zaprosiła wszystkich do współpracy, która zaowocuje rozwojem, nie 
tylko w zakresie interdyscyplinarnych badań naukowych, ale i całej Uczelni. JM Rektor dodał, 
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że jesienią bieżącego roku Uczelnia będzie aplikowała o kolejny projekt rozwijający 
przedstawione formy aktywności.

Komunikaty Rektora

Pan Rektor poinformował o rozpoczętej w dniu wczorajszym rekrutacji na nowy rok 
akademicki i zachęcił zebranych do włączenia się w działania promujące Uniwersytet 
Szczeciński. W ramach obchodzonego Święta Uniwersytetu jutro odbędzie się Dyktando 
Uniwersyteckie organizowane przez Panią prof. dr hab. Ewę Kołodziejek Pełnomocnik Rektora 
ds. prostego języka, a pojutrze obchody, które jak w ubiegłym roku będą miały miejsce w Alei 
Kwiatowej. JM Rektor powiedział również o modyfikacji zarządzenia zmieniającego 
zarządzenie w sprawie zasad przyznawania i wysokości dodatkowego wynagrodzenia dla 
nauczycieli akademickich za wybitne publikacje naukowe opublikowane w 2024 r. Dodatkowe 
wynagrodzenie miałoby być wypłacone na koniec grudnia bieżącego roku, jednak wypłata ta 
jest związana z efektem prac Komisji Ewaluacyjnej, która powinna do końca tego roku 
przedłożyć Panu Ministrowi do podpisania listę czasopism. Pan Rektor odniósł się również do 
projektu ustawy w zakresie dotyczącym podwyższenia limitów minimum kadrowego, co 
w przypadku naszej Uczelni doprowadziłoby do zmniejszenia liczby dyscyplin 
i spowodowałoby, że straciłaby prawo do bycia Uniwersytetem, a jako uczelnia dydaktyczna 
pozbawiona zostałaby funduszy na badania naukowe czy kształcenie. Następnie Pan Rektor 
oddał głos ks. dr hab. Grzegorzowi Chojnackiemu, prof. US, który jako członek Komisji 
Ewaluacji Nauki poinformował, że przygotowany jest już projekt rozporządzenia dotyczącego 
oceny czasopism i obecnie trwa jego głosowanie, omówił także sposób oceny publikacji 
i odniósł się do projektu ustawy w zakresie stopni i tytułów naukowych, podkreślając, że 
proponowane zmiany są ostrzejsze od tych sprzed reformy Go wina. Poinformował również, że 
Konferencja Rektorów Akademickich Szkół Polskich sprzeciwiła się tym zmianom. Następnie 
JM Rektor poinformował, że podpisane zostało porozumienie ze związkami zawodowymi 
w sprawie podwyżek wynagrodzenia zasadniczego. Wynagrodzenia wraz z wyrównaniem ze 
względu na harmonogram wypłat, w pierwszej kolejności zostaną wypłacone pracownikom 
obsługi, następnie prawnikom administracyjnym, a potem nauczycielom akademickim. Pan 
Rektor przypomniał maksymalne kwoty podwyżki zależne od rodzaju zatrudnienia i podkreślił, 
że jest to podwyżka kwoty zasadniczej, której pochodne w związku z tym, również ulegną 
podwyższeniu. Przypomniał również, że wszystkie środki przekazane przez Ministerstwo na 
podwyżki, zostały przeznaczone tylko na ten cel. JM Rektor przekazał także informację, że 
dzięki zabiegom władz Uniwersytet otrzymał kwotę 5.000.000 zł na prefinansowanie bieżących 
projektów oraz, że na dzień dzisiejszy nie ma jeszcze informacji dotyczącej budżetu Uczelni, 
która prawdopodobnie zostanie przekazana w czerwcu. Obecnie działamy w bieżącym roku, 
z kosztami bieżącego roku, subwencją na poziomie 2023 roku, która nie uwzględniała 
minimalnego wynagrodzenia pracowników z poprzedniego i obecnego roku i zeszłorocznej 
podwyżki 4,5%. Pan Rektor zwrócił uwagę, że ze względu na brak danych, co do budżetu 
Uczelni, podejmowane decyzje finansowe we wszystkich jednostkach muszą być bardzo 
ostrożne. JM Rektor odniósł się także do zawieranych przez Uczelnię umów 
międzynarodowych i wynikającej z nich współpracy z uczelniami zagranicznymi, co znacznie 
podnosi rangę naszej Uczelni na świecie. Następnie Pan Rektor przekazał pozostałe 
komunikaty:

1. Opublikowano kolejny tom „Młodzi Naukowcy 2.0” - monografii pokonferencyjnej 
MKDUS 2023.

2. 22 kwietnia odbył się kolejny wykład o mariażu nauki i sztuki z cyklu „Spotkanie 
z Praktykiem” dr Karolem Nasiłowskim.
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3. W dniach 7-9 czerwca odbędzie się kolejny raz w Szczecinie, Otwarte Posiedzenie 
Zarządu Krajowej Reprezentacji Doktorantów współorganizowane przez Samorządy 
Doktorantów US, ZUT, PUM, oraz Politechniki Morskiej w Szczecinie.

4. W dniach 19-21 czerwca odbędzie się IV Międzynarodowa Multidyscyplinarna 
Konferencja Doktorantów SD US.

5. 21 maja podpisane zostało porozumienie o współpracy pomiędzy 
zachodniopomorskimi uczelniami prowadzącymi szkoły doktorskie. Jest to pierwsze 
porozumienie w Polsce podpisane na szczeblu regionalnym. Celem porozumienia jest 
m.in. współpraca w zakresie rozwoju szkół doktorskich na Pomorzu Zachodnim, 
wymiana informacji na temat realizowanych przedsięwzięć dotyczących kształcenia 
doktorantów, a także wzajemna promocja przedsięwzięć realizowanych przez 
zachodniopomorskie szkoły doktorskie. Porozumienie zostało podpisane przez 
Rektorów: Uniwersytetu Szczecińskiego, Akademii Sztuki w Szczecinie, Politechniki 
Koszalińskiej, Politechniki Morskiej, Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego 
w Szczecinie i Zachodniopomorskiego Uniwersytetu Technologicznego.

6. 23 kwietnia US rozpoczął współpracę z firmą Durable Spółka z o.o. To kolejna 
inicjatywa umożliwiająca wsparcie procesu dydaktycznego poprzez realizację praktyk 
zawodowych oraz staży, szczególnie dla studentów Wydziału Ekonomii, Finansów 
i Zarządzania US. Umowa obejmuje współpracę w zakresie takich działań jak: 
organizacja i realizacja zawodowych praktyk oraz staży studentów Uniwersytetu 
Szczecińskiego; umożliwienia studentom aktywnego współuczestnictwa w bieżącej 
działalności firmy Durable; wsparcia procesu przygotowania przez studentów 
projektów prac dyplomowanych i innych w ramach procesu dydaktycznego; 
proponowanie tematów prac dyplomowych.

7. 25 kwietnia w Instytucie Ekonomii i Finansów US odbyła się 4 edycja Business Day. 
Celem wydarzenia dedykowanego studentom US jest przybliżenie praktyki 
gospodarczej poprzez kontakt z wybitnymi praktykami z województwa 
zachodniopomorskiego. Wydarzenie dedykowane było studentom naszej Uczelni 
i ponownie zgromadziło wielu zainteresowanych.

8. W dniach 9-10 maja odbyła się konferencja studencko-doktorancka „Zjednoczeni 
w różnorodności. Koncepcje zjednoczenia europejskiego na przestrzeni Dziejów” 
zorganizowana przez koła naukowe działające w Instytucie Historycznym US. 
Tematyka konferencji obejmowała zagadnienia dotyczące koncepcji zjednoczenia 
Europy oraz promocji idei zjednoczeniowych poszczególnych organizmów 
państwowych i narodowych na kontynencie europejskim. Konferencja była skierowana 
do studentów różnych dyscyplin naukowych, m.in. historii, historii sztuki, stosunków 
międzynarodowych, literaturoznawstwa, kierunków filologicznych, archeologii, prawa 
i politologii.

9. W dniach 10-12 maja w Poznaniu odbyły się zawody pływackie w ramach Mistrzostw 
AZS dla studentów niepełnosprawnych. Studenci US, podopieczni mgra Marcina 
Wielgosza i Cezarego Janiszyna, zdobyli cztery medale: Krzysztof Berent zdobył 2 
medale: złoty medal 25 metrów stylem dowolnym oraz srebrny 50 metrów stylem 
dowolnym w kategorii R1; Adam Jamróz zdobył 2 medale: brązowy medal 25 metrów 
stylem dowolnym oraz brązowy medal 50 metrów stylem dowolnym w kategorii „O” 
natomiast Weronika Apolinarek zajęła 4 miejsce - 25 metrów i 50 metrów stylem 
dowolnym w kategorii „ R1+R2”.

10. Studenckie Koło Naukowe Immunobiologii Chorób Zakaźnych i Nowotowrowych 
„NEUTROFIL” dostało dofinansowanie od MNiSW w wysokości 70.000 zł na 
realizację projektu naukowego: „Granzym B jako potencjalny cel terapeutyczny
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w immunoterapii nowotworów głowy i szyi”. Projekt skupia się na badaniach 
podstawowych mających ocenić potencjał granzymu B w dziedzinie immunoonkologii. 
Nowotwory głowy i szyi stanowią grupę nowotworów zlokalizowanych w tych 
obszarach i obejmują: jamę ustną, gardło, język, nos, zatoki przynosowe i część szyi. 
Studenckie Koło Naukowe “NEUTROFIL” powstało w listopadzie 2019. Opiekę 
merytoryczną działań koła sprawuje Centrum Immunologii Doświadczalnej 
i Immunobiologii Chorób Zakaźnych i Nowotworowych US na czele z Panią dr hab. 
PaulinąNiedźwiedzką-Rystwej, prof. US - opiekunem naukowym koła.

11. 14 maja zostało podpisane porozumienie US z Fundacją Slavia dotyczące organizacji 
badań archeologicznych i szkoły letniej Field School for Mortuary Archaeology Żelewo 
2024. W przedsięwzięciach będą brać udział studenci i pracownicy US oraz studenci 
z uniwersytetów w Stanach Zjednoczonych Ameryki Północnej i Kanadzie.

12. W dniach 8-15 maja odbył się XXI Ogólnopolski Tydzień Bibliotek pod hasłem 
„Biblioteka - miejsce na czasie”. Wydarzenie było dobrą okazją, aby docenić znaczenie 
bibliotek jako miejsc wszechstronnej edukacji, kultury i dostępu do wiedzy. Na naszej 
Uczelni funkcjonuje aż 7 bibliotek.

13. WPiA US dołącza do międzynarodowego projektu War Crimes Trials Database, który 
cieszy się wsparciem ONZ oraz High Judicial and Prosecutorial Council of Bośnia and 
Herzegovina. Projekt ma na celu gromadzenie i prezentowanie danych z ostatecznych 
wyroków sądów dotyczących zbrodni wojennych w społecznościach dotkniętych 
konfliktem. WPiA US będzie odpowiedzialny za gromadzenie i opracowywanie danych 
dotyczących współczesnych zbrodni wojennych, ze szczególnym uwzględnieniem 
przypadków z Polski oraz krajów sąsiednich, w tym Ukrainy. Działania te będą miały 
na celu wzmocnienie roli prawa i sprawiedliwości w globalnym dyskursie, a także 
przyczynią się do naukowego podejścia do analizy i zapobiegania przyszłym 
konfliktom.

14. 16 maja obchodziliśmy Światowy Dzień Wiedzy o Dostępności. Centrum Wiedzy
o Dostępności US jest jednostką, poprzez którą Uczelnia realizuje swoje zaangażowanie 
w budowanie otwartego i dostępnego społeczeństwa. Działalność Centrum polega na 
organizowaniu przedsięwzięć naukowych oraz bezpłatnych szkoleń, podnoszących 
społeczną świadomość w zakresie spraw dotyczących osób ze szczególnymi 
potrzebami.

15. W ubiegłym tygodniu odbyły się Juwenalia - największy festiwal kultury studenckiej 
na Pomorzu Zachodnim realizowany wspólnie przez wszystkie szczecińskie uczelnie 
w ramach Porozumienia Samorządów Studenckich Uczelni Wyższych Szczecina. 
Odbyły się trzy dni koncertów polskich gwiazd, Bieg Nocny, Dzień Studenta US na 
Kampusie Piastów, JUWE QUIZ, Gra miejska. W ramach tego wydarzenia 16 maja 
odbyły się sportowe Juwenalia zorganizowane przez Studium Wychowania Fizycznego 
i Sportu oraz Klub Uczelniany AZS.

16. 20 maja wybrano na czteroletnią kadencję 2024-2028 nowe władze Akademickiego 
Związku Sportowego AZS OŚ w Szczecinie. Prezesem ponownie został prof. dr hab. 
Waldemar Tarczyński. W skład Zarządu weszli: Marek Kolbowicz, Cezary Janiszyn, 
Joanna Trubiłko, Danuta Maciejewska, Agnieszka Deja, Norbert Marchewka, Tomasz 
Królikowski, Roman Kowalewski, Paweł Błaszczyk i Zbigniew Lipczyński.

17. W dniach 17-18 maja w US odbyło się posiedzenie Uniwersyteckiej Komisji 
Kształcenia Konferencji Rektorów Uniwersytetów Polskich, na którym omówiono 
zagadnienia takie jak: rekrutacja na rok 2024/2025, uznawalność wykształcenia 
w polskim szkolnictwie wyższym oraz sprawy bieżące (studenckie oraz jakość 
kształcenia). W posiedzeniu udział wziął dr hab. inż. Janusz Uriasz - Przewodniczący 
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PKA. Ze strony US w obradach UKK uczestniczyła dr hab. Renata Podgórzańska, prof. 
US - Prorektor ds. Kształcenia US.

18. W dniach 21-22 maja odbyła się konferencja naukowa pt. „Kościół i kościelne osoby 
prawne w prawie administracyjnym” zorganizowana przez Instytut Nauk 
Teologicznych US we współpracy z Wydziałem Prawa i Administracji US. Konferencja 
została zorganizowana w ramach projektu pt. „900 lat od misji św. Ottona z Bambergu 
- Prawo państwowe a prawo kościelne i Kościół”. Celem projektu jest upowszechnienie 
wyników badań naukowych w zakresie ustalenia rzeczywistej zależności pomiędzy 
działalnością Kościoła i kościelnych osób prawnych a postanowieniami prawa 
państwowego - ustrojowego, cywilnego i administracyjnego, regulującymi podstawowe 
sfery życia społecznego i gospodarczego.

19. Przewodniczący Komisji Nadzoru Finansowego ogłosił XIII edycję Konkursu na 
najlepszą pracę doktorską z zakresu rynku finansowego. Zgłoszenia przyjmowane będą 
do 16 sierpnia.

20. 5 czerwca w murach US odbędzie się 22. Festiwal WATCH DOCS, jedna 
z największych na świecie imprez filmowych poświęconych prawom człowieka. 
To festiwal, na którym co roku można obejrzeć kilkadziesiąt premierowych pokazów 
i uczestniczyć w spotkaniach ze światowej sławy dokumentalistami. Festiwal powstał 
w 2001 roku jako program polskiej organizacji pozarządowej - Helsińskiej Fundacji 
Praw Człowieka. Powstanie Fundacji poprzedziła siedmioletnia działalność Komitetu 
Helsińskiego w Polsce, który pracował w podziemiu od 1982 roku. Obecnie Fundacja 
Helsińska jest jedną z najbardziej doświadczonych europejskich organizacji 
pozarządowych zajmujących się prawami człowieka.

21. W dniach 5-7 czerwca odbędzie się międzynarodowa konferencja naukowa Associaton 
of Adaptation Studies „ Time and Space in Adaptation” - pierwsza odbywająca się 
w Polsce. Konferencja ma na celu promowanie polskiej kultury filmowej i adaptacji. 
Głównym organizatorem są: Zespół do Badań Literatury i Kultury Popularnej Morphing 
Culture(s) w Instytucie Literatury i Nowych Mediów US oraz Wytwórnia Filmów 
Dokumentalnych i Fabularnych w Szczecinie, przy wsparciu studentów z Koła 
Naukowego Kultury Popularnej i we współpracy z Zamkiem Książąt Pomorskich.

22. YEAST TARDIGRADEGENE - polski eksperyment na ISS. Europejska Agencja 
Kosmiczna (ESA) podpisała siedem kontraktów z polskimi instytucjami i firmami na 
realizację eksperymentów na Międzynarodowej Stacji Kosmicznej (ISS). Jednym z nich 
jest: „Zanim polecimy na Marsa: czy niesporczaki mogą pomóc w ochronie innych 
organizmów w przestrzeni kosmicznej?”. Projekt ten jest realizowany przez konsorcjum 
trzech uczelni: US (lider), UAM i Uniwersytet Śląski. Eksperyment przygotowuje 
interdyscyplinarny zespół koordynowany przez prof. dr hab. Ewę Szuszkiewicz 
z Instytutu Fizyki US. Eksperyment wkroczył w fazę przygotowania do lotu 
wraz z sześcioma innymi eksperymentami.

Następnie Pan Rektor jeszcze raz przypomniał, że w dniu jutrzejszym odbędzie się 
Dyktando Uniwersyteckie, a dzień później w Alei Kwiatowej - Święto Uniwersytetu 
Szczecińskiego. Podczas tego wydarzenia zaprezentowane zostaną wszystkie wydziały 
i jednostki Uniwersytetu takie jak m. in.: Muzeum Olimpizmu, Muzeum Geologiczne czy 
Akademickie Biuro Karier. Wydarzenie to ma na celu przekonanie tegorocznych maturzystów 
do studiowania na naszej Uczelni. Pan Rektor zwrócił uwagę, że z roku na rok, ze względu na 
niż demograficzny uczelnie pozyskują coraz mniejszą liczbę studentów. Obecnie US oferuje 
93 kierunki studiów.
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Dalej głos zabrała Pani Prorektor ds. studenckich dr hab. Katarzyna Kotarska, prof. US, 
która poinformowała o spotkaniu w dniu jutrzejszym z przewodniczącymi i opiekunami kół 
naukowych w sprawie projektu dotyczącego pozyskiwania przez studentów funduszy na 
konferencje i wyjazdy sportowe. Wnioski w sprawie dofinansowania muszą zostać złożone do 
10 czerwca, a kwota dofinansowania to nawet 800.000 zł dla jednego studenta. Pani Prorektor 
powiedziała także o pracach projektem, którego celem jest uatrakcyjnienie studiowania 
i zatrzymanie studentów na naszej Uczelni oraz o rozpoczęciu rekrutacji na studia. Natomiast 
JM Rektor zwrócił uwagę na problem kandydatów z zagranicy, którzy aplikują na studia, aby 
uzyskać status studenta w Polsce, co ułatwia im wyjazd „na zachód”. Do wcześniejszej 
wypowiedzi Pana Rektora dotyczącej zmniejszania się liczby studiujących odniosła się Pani dr 
hab. Adrianna Seniów, prof. US, która także zauważa tę tendencję. Pani Profesor powiedziała 
również, że cieszy się, że Uniwersytet jest otwarty na przyjmowanie w poczet studentów osób 
z zagranicy.

Wolne wnioski

Pan Rektor przypomniał, że ostatnie posiedzenie Senatu przed wakacjami odbędzie się 
w czerwcu oraz, że przeprowadzone zostaną wybory uzupełniające członków Senatu w okręgu 
pracowników niebędących nauczycielami akademickimi, a także rozpocznie się zgłaszanie 
kandydatów na dziekanów. Kończąc ten punkt Pan Rektor zaprosił wszystkich do wzięcia 
udziału w dzisiejszej uroczystości dotyczącej przyznania tytułu profesora honorowego 
Uniwersytetu Szczecińskiego profesorowi Hermanowi Wittemu.

Zatwierdzenie protokołu posiedzenia Senatu w dniu 25 kwietnia 2024 r.

JM Rektor zapytał czy są uwagi do protokołu posiedzenia Senatu w dniu 25 kwietnia 
2024 r. W związku z brakiem uwag JM Rektor poddał pod głosowanie przyjęcie tego protokołu. 
Liczba uprawnionych do głosowania - 47, 
Liczba głosujących - 24, 
Liczba głosów „za” - 24, 
Liczba głosów „przeciw” - 0,
Liczba głosów wstrzymujących się - 0.

Na tym porządek obrad został wyczerpany i posiedzenie Senatu w dniu 23 maja 2024 r. 
zostało zakończone.

Protokół sporządziła
mgr inż. Maria Motyka-Chylińska
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